
 

 

 

 

LATVIJAS REPUBLIKA 
VALKAS NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ.Nr.90009114839, Norēķinu konts LV16UNLA0050014283134, AS SEB banka, kods UNLALV2X  

Semināra iela 9, Valka, Valkas novads, LV-4701, tālr.64722238, E-pasts: novads@valka.lv 

 

ATTĪSTĪBAS LIETU KOMITEJAS 
 

SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 

 
2023.gada 21.novembrī               Nr.8 
 
Sēde sasaukta pulksten 10:00 

Sēde atklāta pulksten 10:00 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2.stāva zālē. 

Tiek veikts komitejas sēdes audioieraksts. 

 

Sēdi vada:   Vilmārs Vesingi – Attīstības lietu komitejas priekšsēdētājs 
 
Sēdi protokolē: Ilva Asejeva – Pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 

 
Sēdē piedalās:  
deputāti:  Agnis Birkavs – Attīstības lietu komitejas loceklis  

Viesturs Zariņš – Attīstības lietu komitejas loceklis  

Gita Avote – Attīstības lietu komitejas locekle 

Kristaps Sula – Attīstības lietu komitejas loceklis (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 
 

Sēdē nepiedalās: Unda Ozoliņa – Attīstības lietu komitejas locekle – aizņemta pamatdarba sapulcē 

Agris Krastiņš – Attīstības lietu komitejas loceklis 
 

Sēdē piedalās:  Guntis Albergs – pašvaldības domes deputāts (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 
Aigars Roga – pašvaldības domes deputāts (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 
 
Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 

   Valdis Šaicāns – Izpilddirektors 

Gints Stālmeisters – Izpilddirektora vietnieks  

Inguna Medne – Priekšsēdētāja sekretariāta vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 
Viktors Bavins – Pilsētas teritorijas apsaimniekošanas nodaļas vadītājs 

Aleksandrs Golubovs – Juridiskās nodaļas vadītāja vietnieks juridiskajos 
jautājumos 
Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Ivo leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Toms Simtiņš – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītājs 
Gunta Smane – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītāja vietniece 
Zane Sīmane – Projektu vadītāja 
Lāsma Engere – Juridiskās nodaļas vadītāja vietniece zemes pārvaldības 
jautājumos (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 
Vilnis Vilguts – Vecākais datorsistēmu un datortīklu administrators 
 

Darba kārtība: 
1. Par Grantu programmas organizēšanu 2024.gadā 

2. Par Vidzemes plānošanas reģiona konkursa “Reemigrācijas atbalsta pasākums – 

uzņēmējdarbības atbalsts” nolikumu 
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Informatīvais jautājums 

3. Par Valgas/Valkas vides objektu ”Tas jāredz” 
 

Komitejas priekšsēdētājs V.Vesingi ierosina grozīt darba kārtību, un kā 1.punktu iekļaut jautājumu 
“Par Valkas novada pašvaldības Attīstības lietu komitejas priekšsēdētāja vietnieka ievēlēšanu”. 
 
V.Vesingi aicina balsot par darba kartību, iekļaujot papildu 1.jautājumu. 

Deputāti, atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 5 deputāti (V.Vesingi, G.Avote, A.Birkavs, V.Zariņš, K.Sula), 
PRET – nav, ATTURAS – nav, apstiprina Valkas novada pašvaldības Attīstības lietu komitejas sēdes Nr.8 
darba kārtību. 
Darba kārtība: 

1. Par Valkas novada pašvaldības Attīstības lietu komitejas priekšsēdētāja vietnieka ievēlēšanu 

2. Par Grantu programmas organizēšanu 2024.gadā 

3. Par Vidzemes plānošanas reģiona konkursa “Reemigrācijas atbalsta pasākums – 

uzņēmējdarbības atbalsts” nolikumu 

Informatīvais jautājums 

4. Par Valgas/Valkas vides objektu ”Tas jāredz” 
 

 
1.§ 

Par Valkas novada pašvaldības Attīstības lietu komitejas priekšsēdētāja vietnieka ievēlēšanu 
_______________________________________________________ 

(V.Vesingi)  
 

Ziņo, izklāstot ierosinājumu, V.Vesingi. 
V.Vesingi informē, ka kopš šī gada maija komitejai nav priekšsēdētāja vietnieka, un izvirza komitejas locekli 
K.Sulu par komitejas priekšsēdētāja vietnieku. 
K.Sula izsaka savu piekrišanu. 
Citiem klātesošajiem komitejas locekļiem nav citu priekšlikumu. 
V.Vesingi aicina balsot. 

Pamatojoties uz Valkas novada domes 2009.gada 30.jūlija saistošo noteikumu Nr.1 „Valkas novada 
pašvaldības nolikums” 34. punktu, atklāti vārdiski balsojot komitejas locekļiem: PAR – 5 deputāti (V.Vesingi, 
G.Avote, A.Birkavs, V.Zariņš, K.Sula), PRET – nav, ATTURAS – nav, 
Finanšu komiteja 
N O L E M J : 

1. Par Valkas novada pašvaldības Attīstības lietu komitejas priekšsēdētāja vietnieku ievēlēt 
komitejas locekli Kristapu Sulu. 

 
 

2.§ 
Par Grantu programmas organizēšanu 2024.gadā 

_______________________________________________________ 
(V.Vesingi)  

 
Ziņo, izklāstot iesnieguma (pielikumā) saturu, V.Vesingi. 
Debatē: T.Simtiņš, G.Smane, I.Grandava, A.Roga, G.Avote, V.Zariņš. 
V.Vesingi ierosina 2024.gadā organizēt Grantu programmu kāda jau ir bijusi iepriekš daudzus gadus, taču 
kopš 2020.gada tāda nav tikusi organizēta. Informē, kā Grantu programma tikusi organizēta iepriekšējos 
gados, un aicina izstrādāt šīs programmas nolikumu, izdiskutējot, kādi būtu programmas nosacījumi. 
Ierosina neveidot to specifisku kādai nozarei, kā arī bez ierobežojumiem būt deklarētam novadā. 
Uzstājas G.Smane informējot par iepriekšējo gadu statistiku, nosaucot veiksmes stāstus, kā arī nosauc 
uzņēmēju, kas nav turpinājis savu darbību. 
T.Simtiņš informē, ka sazinājies ar Madonas pašvaldību, jautājot viņu pieredzi, un norāda, ka nevar 
programmu piedāvāt tikai novada uzņēmējiem, kas būs kvalificējama, kā citu uzņēmēju diskriminācija. 
Paskaidro, ka process Grantu programmas apstiprināšanai tagad ir daudz ilgāks, jo jāsaskaņo ar Finanšu 
ministriju, tad ar Vides un reģionālās attīstības ministriju, un tikai tad var apstiprināt domes sēdē.  
G.Smane informē par Valmieras pašvaldības pieredzi šajā jomā. 
G.Avote izsaka šaubas, vai pašvaldība varēs atvēlēt līdzekļus šādai programmai, iespējams summa ir 
jāpārskata. 
Uzstājas I.Grandava, paužot viedokli, ka 10 000 EUR būtu ļoti daudz, aicina izvērtēt. 
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T.Simtiņš turpina ar Madonas pieredzi, kas mācījušies no kļūdām, un nosauc, ko nevajadzētu darīt. Kā 
vienu no aspektiem minot, ka nevajadzētu iekļaut saimniecisko darbību, un otrs, komisijas sastāvā 
neiekļaut ne deputātus, ne pašvaldības darbiniekus, kā arī nosacījumu radīt vienu darba vietu, bet iekļaut 
paša uzņēmēja līdzfinansējums 20%, lai būtu motivācija. 
G.Smane nosauc amatpersonas, kas ir Valmieras un Smiltenes komisiju sastāvā. 
A.Roga izsakās, ka izvērtēšanai būtu jābūt savādākai, kā līdz šim. 
I.Grandava uzskata, ka darba vietas izveidošana nebūtu adekvāta prasība un, mūsu pašvaldības gadījumā, 
nevajadzētu veidot lielu komisiju. 
T.Simtiņš izsakās, ka var piešķirt vienam pretendentam 10 000, ja ir ilgtspējīga ideja.   
V.Vesingi rezumē, ka Attīstības lietu komiteja varētu uzdot Attīstības, projektu un tūrisma nodaļai veidot 
programmas uzmetumu uz decembra komiteju, ņemot par piemēru labos citu pašvaldību piemērus un  
fokusēties uz pelnošiem uzņēmumiem, nevis uz saimnieciskās darbības veicējiem, un pie tam var padomāt 
par soļiem, ko varētu minēt kā papildus prasības uzņēmējam, ja tiek piešķirts lielāks Grants.  
G.Smane uzskata, ka nolikums būtu jāizstrādā Attīstības, projektu un tūrisma nodaļai un Juridiskajai 
nodaļai kopīgi, jo nolikumā ir daudz juridisku jautājumu un izsaka bažas, vai varam ierobežot saimnieciskās 
darbības veicējus. 
V.Zariņš izsaka bažas, vai ir tā, ka pašvaldība nevar ierobežot. 
V.Vesingi nosauc piemēru, kā darbosies Granta sistēma, ja uzņēmējs būtu no cita novada. 
Notiek diskusija par nolikumā iekļaujamiem punktiem. 
G.Avote uzskata, ka Granta summa varētu būt 5000 EUR. 
T.Simtiņš jautā par līdzfinansējumu. Komitejas locekļi nolemj iekļaut 20% paša uzņēmēja līdzfinansējumu 
programmā un minimālā summa varētu būt 1000 EUR. 
V.Vesingi aicina balsot 

Pamatojoties uz minēto un Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti un vārdiski balsojot deputātiem: PAR 
– 5 deputāti (V.Vesingi, G.Avote, A.Birkavs, V.Zariņš, K.Sula), PRET –  nav, ATTURAS – nav, 
Attīstības lietu komiteja  
N O L E M J : 

1. Uzdod Attīstības, projektu un tūrisma nodaļai sadarbībā ar Juridisko nodaļu izstrādāt nolikuma 
uzmetumu un iesniegt to izskatīšanai decembra Attīstības lietu komitejā. 

2. Jautājumu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejā. 
 
 

3.§ 
Par Vidzemes plānošanas reģiona konkursa “Reemigrācijas atbalsta pasākums – 

uzņēmējdarbības atbalsts” nolikumu 
______________________________________________________________ 

(G.Smane) 
 
Ziņo, izklāstot saņemtā nolikuma (pielikumā) saturu, G.Smane. 
Debatē: V.Zariņš, A.Birkavs, G.Avote, T.Simtiņš, I.Grandava, K.Sula. 
G.Smane informē, ka šī ir otrā konkursa kārta, ka kopumā reģionam tika piešķirt 240 tūkstoši, minimālā 
pieteikšanās summa ir EUR 8000 un pašvaldībai jālīdzfinansē 50% no summas un uzņēmējam 12%. 
Pašvaldībai ir jāizstrādā nolikums. Galvenais ir izlemt, vai pašvaldība sniedz šādu pieteikumu, jo termiņš ir 
13.decembris. Turpinot informē par konkursa nosacījumiem un citu pašvaldību pieredzi. Informē, ka patreiz 
ir aptaujājusi vietējos reemigrantus, bet atbildi nav saņēmusi. 
V.Vesingi uzskata, ka nebūtu pareizi palaist labu ideju garām. 
 
V.Vesingi iziet no sēžu zāles pulksten 10:45, aicinot komitejas priekšsēdētāja vietnieku K.Sulu turpināt 
vadīt komitejas sēdi. 
 
G.Smane turpina skaidrot pašvaldības darbības, kas būtu nepieciešams, lai pašvaldība varētu startēt šajā 
projektā. 
Notiek diskusija. 
G.Smane ierosina patreiz neiesniegt, paskatīties uz citu pašvaldību labo pieredzi, kā arī piebilst, ka līdz 
noteiktajam datumam jābūt izstrādātam nolikumam. 
G.Avote izsakās, ka šis konkursa nolikums sasaucas ar iepriekš apspriesto jautājumu par Granta 
piešķiršanu. 
K.Sula uzskata, ka būtu jāskatās uz citu pašvaldību pieredzi un jāatceras, kādas ir pašvaldības budžeta 
iespējas, bet tajā pat laikā nevar aizmirst par uzņēmējiem. 
V.Zariņš ierosina piedalīties šajā programmā un gatavot nolikumu, un tad, ja neizdodas, tad  veidot savu 
Granta nolikumu. 
Notiek diskusija. 



 
 

4 

 

Diskusiju rezultātā G.Smane rezumē, ka Juridiskā nodaļa gatavo nolikumu un Attīstības, projektu un 
tūrisma nodaļa gatavo projekta pieteikumu. 
I.Grandava izsakās, ka Juridiskā nodaļa ar esošo sastāvu nevar sagatavot nolikumu tik īsā laikā un aicina 
izvērtēt uz ko mēs ejam, vai ir vērts ieguldīt darbu, ja nav skaidrs risinājums. Ierosina izskatīt šo jautājumu 
arī Finanšu komitejā. 
K.Sula uzskata, ka gatavot divus nolikums, izlietot darba resursus, laiku un, ja saprotam, ka pašvaldībai 
nav pietiekošu līdzekļu, tad būs nelietderīgi izlietots laiks un iesaistīto darbinieku laiks. 
A.Roga jautā, vai pašvaldībā ir zināma informācija par ģimenēm, kas atgriezušās vismaz 5 gadu laikā, uz 
ko G.Smane atbild, ka precīzu datu viņai nav.  
K.Sula uzskata, ka jāizvērtē un nepieciešams pievienot šo jautājumu Finanšu komitejas sēdē. 
K.Sula aicina balsot, virzot jautājumu izskatīšanai Finanšu komitejā. 
Deputāts V.Vesingi balsošanā nepiedalās. 

Pamatojoties uz minēto un Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti un vārdiski balsojot deputātiem: PAR 
– 4 deputāti (G.Avote, A.Birkavs, V.Zariņš, K.Sula), PRET –  nav, ATTURAS – nav, 
Attīstības lietu komiteja 
N O L E M J : 

1. Jautājumu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejā. 
 

Informatīvais jautājums 
 

4. “Par Valgas/Valkas vides objektu ”Tas jāredz”” 

T.Simtiņš uzstājas, informējot par idejas aptuvenajām izmaksām, progresu un turpmākajiem soļiem.  

Objekta ideju “Brilles” pašvaldība ir iegādājusies, tas ir pašvaldības īpašums, patreiz tiek sagatavota 

pamatne, tiek veidots zāles režģis, kuru ieklās nākamajā gadā, kura izmaksas būs aptuvenu EUR 2500. 

Vides objekta kopējās izmaksas ir apmēram EUR 27 733. Šim vides objektam jau iepriekšējos gados tika 

krāta nauda no Robežtirgus ieņēmumiem, bet tomēr vēl trūkst aptuveni EUR 12 000, tāpēc atkal 2024.gada 

Robežtirgus ieņēmumi tiks novirzīti šim objektam. Bija plānots objektu atklāt 2024.gada maijā Robežtirgus 

laikā, bet tomēr pēdējā sanāksmē ar Valgas kolēģiem vienojās, ka iespējams atklās uz pilsētas svētkiem. 

Patreiz ir jāizsludina iepirkums, jāizvērtē.  

A.Birkavs uzdod jautājumu par katra gada Robežtirgus vidējiem ieņēmumiem. 

 
Deputāts V.Vesingi atgriežas sēžu zālē pulksten 11:14. 
 
Notiek diskusija par finansējumu objektam. 
 
 
Sēde slēgta pulksten 11:20 
 
 
Sēdes vadītājs        Vilmārs Vesingi 
 
 
Protokolēja        Ilva Asejeva 
 
 
       
 


